

Gentlemen of the Legislative Council,
Gentlemen of the House of Assembly,

I am commanded by His Excellency the President and Administrator, to inform you, that His Excellency does not think fit to declare the causes for which he has summoned this Provincial Parliament, until there be a Speaker of the House of Assembly.

It is therefore His Excellency's pleasure, that you, Gentlemen of the House of Assembly, do forthwith repair to the place where the sittings of the House of Assembly are usually held, and there choose a fit person to be your Speaker; and that you present the person who shall be so chosen, to His Excellency, in this House, on Thursday next, at three o'clock, for his approbation.

And the Members being returned;

François Huot, Esquire, one of the Knights Representatives of the County of *Hampshire*, stood up, and, addressing himself to the Clerk, (who, standing up, pointed to him, and then sat down,) proposed to the House for their Speaker, *Louis Joseph Papineau*, Esquire, in which motion he was seconded by *Charles Langevin*, Esquire, also one of the Knights Representatives of the County of *Hampshire*.

The House then calling for the question, it was accordingly put by the Clerk, and

Resolved, in the affirmative, *nemine contradicente*.

And the Clerk having declared Mr. *Papineau* duly elected, he was conducted to the Chair by Mr. *Huot* and Mr. *Langevin*, where, standing on the upper step, he returned his humble acknowledgments to the House for the great honour they had been pleased to confer upon him, by choosing him again to be their Speaker.

And thereupon he sat down in the Chair, and then the Mace (which before lay under the Table) was laid upon the Table.

Then Mr. *Huot*, addressing himself to Mr. Speaker elect, moved that this House do adjourn 'till Thursday next, at two o'clock in the afternoon.

And the House adjourned accordingly, 'till Thursday, at two o'clock in the afternoon.

Thursday, 13th April, 1820.

THE House being met, and Mr. Speaker elect having taken the Chair;

A Message was delivered by Mr. *William Boutillier*, Gentleman Usher of the Black Rod:

Mr. Speaker,

His Excellency the President and Administrator desires the immediate attendance of this Honourable House in the Legislative Council Chamber.

Accordingly, Mr. Speaker elect, with the House, went up to the Legislative Council Chamber, where he was presented to His Excellency for his approbation.

And then Mr. Speaker elect spoke to the following effect, videlicet:

May it please Your Excellency,

The honour which the House of Assembly have conferred upon me, in choosing me their Speaker, is as great as the important duties of the office are above my abilities.

My zeal, however ardent, not sufficiently compensating for my incapacity, I most respectfully implore the excuse and commands of Your Excellency.

Then

Messieurs du Conseil Législatif, et
Messieurs de la Chambre d'Assemblée,

Il m'est ordonné de la part de Son Excellence le Président et Administrateur de vous informer que Son Excellence diffèrera à faire connoître les raisons pour lesquelles ce présent Parlement Provincial a été convoqué, jusqu'à ce qu'il y ait un Orateur de la Chambre d'Assemblée.

C'est en conséquence le plaisir de Son Excellence, que vous, Messieurs de la Chambre d'Assemblée, vous rendiez incessamment au lieu où l'Assemblée siège ordinairement, et y fassiez le choix d'une personne convenable pour être votre Orateur, et que, dans cette Chambre, Jeudi prochain à trois heures, vous présentiez à Son Excellence, pour son approbation, la personne qui sera choisie.

Et les Membres étant de retour;

François Huot, Ecuyer, un des Chevaliers représentant le Comté de *Hampshire*, s'est levé, et s'adressant au Greffier, (qui s'est aussi levé, et après l'avoir fait remarquer, s'est assis,) a proposé à la Chambre pour Orateur, *Louis Joseph Papineau*, Ecuyer, dans laquelle motion il a été secondé par *Charles Langevin*, Ecuyer, un des Chevaliers représentant aussi le Comté de *Hampshire*.

La Chambre ayant alors demandé la question, elle a été mise en conséquence par le Greffier, et

Résolu, dans l'Affirmative, *nemine contradicente*.

Et le Greffier ayant déclaré Mr. *Papineau* dûment élu, il a été conduit à la Chaire par Mr. *Huot* et Mr. *Langevin*, où étant, sur le degré d'en haut, il a fait ses humbles remerciemens à la Chambre du grand honneur qu'elle avoit bien voulu lui conférer en le choisissant de nouveau pour être son Orateur.

Ensuite il s'est assis dans la Chaire, et alors la Masse, qui étoit auparavant sous la Table, a été mise sur la Table.

Alors, Mr. *Huot*, s'adressant à Mr. l'Orateur élu, a proposé que cette Chambre s'ajourne à Jeudi prochain, à deux heures de l'après-midi.

Et la Chambre s'est en conséquence ajournée à Jeudi à deux heures de l'après-midi.

Jeudi, 13^e. Avril, 1820.

LA Chambre s'étant assemblée, et Mr. l'Orateur élu ayant pris la Chaire;

Il a été délivré un Message par Mr. *William Boutillier*, Gentilhomme Huissier de la Verge Noire:

Mr. l'Orateur,

Son Excellence l'Administrateur commande à cette Honourable Chambre de se rendre immédiatement auprès de Son Excellence dans la Chambre du Conseil Législatif.

En conséquence Mr. l'Orateur élu s'est rendu avec la Chambre dans la Chambre du Conseil Législatif, où il a été présenté à Son Excellence pour son approbation.

Et alors Mr. l'Orateur élu a parlé à l'effet suivant, savoir:

Qu'il plaise à Votre Excellence,

L'honneur que la Chambre d'Assemblée m'a fait en me nommant son Orateur est aussi grand que les devoirs importants de cette place sont au-dessus de mes forces.

Comme mon zèle ardent pourroit ne pas assez suppléer à mon incapacité, j'implore respectueusement l'excuse et le commandement de Votre Excellence.

Alors